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Krátké vánoční zamyšlení

Vánoce
Do města jednou vždy v roce

zelený přichází les,
pryskyřic vůně, dech strání

do ulic jeho by vnes.
Pohádku v mladičká srdce,
v zestárlá tichoučký stesk,

Radostné prožití vánočních svátků

a úspěšné vykročení do nového roku přeje 

kolektiv Úřadu městyse Moravská Nová Ves.

s.cz

D jak, že to bylo, když stromek
vánoční třpytil se, lesk.

Do města jednou vždy v roce
zelený přichází les –

Pohádko mladých let dávno,
pohádko domova kdes?

Karel Babánek: Večerní zvony (1929)

Hlas zvonů táhne nad závějí,

kdes v dálce tiše zaniká;

dnes všecky struny v srdci znějí,

neb mladost se jich dotýká. 

Jak strom jen pohne haluzemi,

Hned střásá ledné křišťály,

rampouchy ze střech visí k zemi

jak varhan velké píšťaly. 

Zem jak by liliemi zkvetla,

kam sníh pad, tam se zachytil;

Bůh úsměv v tvářích, v oknech světla, 

a v nebi hvězdy rozsvítil. 

A staré písně v duši znějí 

a s nimi jdou sny jesliček

kol hlavy mé, jak v závěji

hlas tratících se rolniček. 

Můj duch zas tone v blaha moři,

vzdech srdcem táhne hluboce, 

a zvony znějí, světla hoří – 

ó Vánoce, ó Vánoce!

Jaroslav Vrchlický (vl. Jménem Emil 
Frída), * 17.2.1853, †9.9.1912. 

Báseň Vánoce je z Vrchlického básnické 
sbírky Co život dal, 1883.

Rok zase uplynul jako voda a máme 
tu Vánoce. Jejich symbolem je – i přes 
všechny změny v dnešním neklidném 
světě – stále ještě stromeček. Dědina 
bývala pokryta sněhem, všude na ulicích 
poblikávala světélka elektrických lamp, 
doma praskalo v kamnech a v nejstarších 
domech i v peci, povídalo se dlouho do 

noci. Byla to nezapomenutelná atmosfé-
ra, i když býval v mnoha rodinách Štědrý 
večer jednoduchý a skromný. Dárků bý-
valo málo – svetr, rukavice, teplé prádlo 
a zimní boty. A vždy nějaká knížka, na tu 
jsme se těšili nejvíce. Ale to nejdůleži-
tější, co nám dnes už chybí – všude byla 
pohoda, klid, rodiny byly pohromadě. A 
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Informace a zajímavosti nejen z radnice

lidé se při setkání zdravili, přáli si hezké 
svátky, měli k sobě blízko. 

K nejkrásnějším zimním večerům pa-
třívalo draní peří, kde ženské probíraly 
všechno možné i nemožné, dominovaly 
ale především aktuální pletky z dědiny. 
A k času vánočnímu patřily i zabíjačky. 
Do večera byly všechny práce hotovy a 
pak zasedla celá rodina i s příbuznými 
k plnému stolu jídla a pití. Kromě zabí-
jačkových dobrot nechyběly ani koláče 
a buchty. Vše se pak zapíjelo svařeným 
vínem, často i nějakou tou štamprlkou 
domácí slivovice – to aby lépe trávilo. A 
tyto večery často končívaly až v pozd-
ních večerních hodinách.

Vánoční čas byl a je i časem zamyš-
lení, bilancování a úvah o budoucnosti. 
Lidé si kladli a kladou otázku, jaký ten 
příští rok bude, co přinese a co od něj 
mohou očekávat. 

PROSINEC 

Šla do Betléma rovná cesta,

zářila hvězda, vše bylo tak prosté. 

A za nábožných písní

sny otců našich věčně putovaly

po starém mostě. 

Byl, nebyl Betlém?

Však na tom mostě rozmarýna roste 

a poutníčkové věrní tiše obrátí se,

když místo Spasitele 

čeládku chlévní najdou.

A vracejí se domů s vírou, 

že za rok hvězda stane jistě nad Betlémem

a to již neoklame.

Báseň je ze sbírky Karla Tomana 
(1877 – 1946) Měsíce. Stoletý kalendář, 
Praha  1966. 

Přeji všem občanům Moravské Nové 
Vsi hodně zdraví a pohody do nového 
roku!

Milan Hrdlička, Praha

Matrika červen - prosinec 2019
Rozloučili jsme se:

Beneš František 91 let
Konečná Miroslava 76 let
Matoušková Marie 88 let
Štefl ovič Josef  86 let
Novenková Věra 95 let
Miklíková Anna 76 let
Vodvářková Blažena 94 let
Klubusová Helena 79 let
Zugar František 76 let
Polach Zdeněk 89 let

Uvítali jsme:

Fraňková Sofi e
Siegelová Rozálie
Janošková Liliana
Fic Hubert
Řeháček Dominik
Brančík Jonáš
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Tříkrálová sbírka oslaví v roce 2020 kulaté 20. výročí

Tříkrálová sbírka vznikla na základě 
staré lidové tradice, která má svůj původ 
ve středověku, kdy se ve městech a na 
vsích hrály hry o Třech králích. Předsta-
vení vyprávěla o mudrcích z dalekého 
východu, kteří se přišli poklonit Ježíškovi 
v jesličkách v Betlémě a předali mu své 
dary – kadidlo, myrhu a zlato. Chudé děti 
pak chodily 6. ledna oblečené za Tři krá-
le po domech s betlémskou hvězdou a 
kadidlem, zpívaly lidem koledu „My tři 
králové“ a posvěcenou křídou psaly na 
dveře domů K + M + B s příslušným leto-

počtem. Vždy za to dostaly něco dobré-
ho a občas i pár grejcarů na přilepšenou.

Pořadatelem a organizátorem Tříkrá-
lové sbírky je Charita Česká republika. 
První ročník sbírky proběhl v roce 2000 
v olomoucké arcidiecézi. O rok později 
se již koledovalo na mnoha místech re-
publiky a postupem času se Tříkrálová 
sbírka stala největší charitativní sbírkou 
v Česku. Cílem sbírky je šířit radost a 
Boží požehnání a vykoledovat prostřed-
ky, které pomohou lidem, kteří se ocitli 
v situaci, kterou sami nedokážou vyřešit 

a rozvoj charitních slu-
žeb. 

V roce 2019 v Moravské 
Nové Vsi dosáhl počet koledníků 70 dětí 
a s pomocí maminek a dalších dobrovol-
níků se jim podařilo vybrat úctyhodných 
83 086,- Kč. Na Břeclavsku se v roce 2019 
vybralo celkem 3 183 086,- Kč.

V naší obci se Tříkrálová sbírka 

uskuteční v sobotu 4. ledna 2020. 

Začněte rok dobrým skutkem i Vy. 
Zapojte se s námi do Tříkrálové sbírky.

Krabice od bot
Naše mateřská a základní škola se zapojily do charitativ-

ního projektu „Krabice od bot“, jehož iniciátorem je Diakonie.  
Během prvního prosincového týdne nosily děti do školy a 
školky krabice různých velikostí plné dárečků. Na zabalené 
krabice poté napsaly věk a pohlaví dítěte, pro které je dárek 

určen. Pan starosta odvezl téměř 200 krabic na sběrné mís-
to do Brna, kde je pověřená organizace rozdělí dětem, kte-
ré nemají tolik štěstí v životě. Možná bude Vaše krabice pro 
někoho jediným dárkem a díky Vám přibude na vánoce další 
dětský úsměv. A co je víc? 

Bratři Arimatejští v Moravské Nové Vsi
Bratři Arimatejští, neboli Bratrstvo 

sv. Josefa z Arimatie, který tělo Pána 
Ježíše s velkou zbožností a uctivostí do 
hrobu pochoval, prokazují službu ze-
mřelým tím, že je k hrobu doprovázejí 
a do země ukládají. V naší obci existuje 
toto Bratrstvo od roku 1836, kdy zde řá-
dila cholera a mnoho lidí tehdy zemřelo. 

Od doby svého vzniku poskytovalo 
Bratrstvo poslední služby především 
chudým a také těm, kteří je o tuto po-
moc požádali. Ať bylo pilno jakkoli, 
bratři vždycky s láskou doprovodili a do 
hrobu uložili, jak chudého, tak bohaté-
ho. 

Roku 1865 konali bratři obnovu své-
ho bratrstva. Někteří z jejich řad zemřeli 
a bylo potřeba doplnit počet novými 
členy. Bylo to o svatodušních svátích 
zmíněného roku. Tehdy se také dohod-

li, že každoročně o svátku Božího Těla 
dají za sebe sloužit mši svatou a půjdou 
na ofěru. Současně se také zavázali, že 
si naskládají peníze a koupí do koste-
la světlo  - lustr. Slouží zemřelým, sluší 
se darovat kostelu světlo, které bude 
symbolem světla věčného, které vypro-
šťujeme našim zemřelým. V r. 1895 dali 
bratři lustr opravit v Hodoníně. Za dal-
ších 20 let roku 1886 slavili bratři dru-
hou obnovu bratrstva, kdy doplnili řady 
zemřelých členů. Protože staré kroje už 
byly značně zchátralé a zpola z kostnice 
poztrácené, rozhodli se bratři zakoupit 
oblečení nové. V Brně zakoupili a do-
vezli nový pokrov na máry a obnovili 
křížek na rakve. Byly vyhotoveny nové 
máry, které byly z březového dřeva. V 
roce 1887 dostali od dárce 8 helem čer-
né barvy, bíle lemované a dva svícny. 
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Bylo zvykem, že když se bratři do po-
hřebního úboru oblékali a po pohřbu 
zase svlékali, modlili se při tom za ze-
mřelého, kterého doprovázeli a zapalo-
vali svíci. 

Roku 1936 na památku 100. výročí 
bratrstva byla o Velikonocích 12. dub-
na sloužena slavná zpívaná mše svatá. 
Spolek měl 42 členů. Po válce v roce 
1947 mělo bratrstvo 43 členů. Během 
války i po jejím skončení vykonávali 
bratři stále své služby zemřelým. V roce 
1955 měl spolek 55 členů. V 70. letech 
rozšířili bratři svou činnost i na úklid na 
hřbitově a v okolí kostela. V roce 1981 
měli bratři 12 členů, kteří již pro věk ne-
mohli svou službu vykonávat a 18 aktiv-
ních členů. 

Výtažek z edice Vzpomínky na dějiny 
farnosti Moravská Nová Ves, Marie Plevo-
vá, vydáno v r. 2007

Více o působení Bratrů Arimatej-
ských v Moravské Nové Vsi nám přišli na 
radnici povědět současní členové spol-
ku - pánové Jan Sukup a Jan Maděřič.  
A že jsou to velmi zajímavé informace, 
posuďte sami:

Před 40 lety byl zvolen předsedou 
spolku pan František Kalužík, povo-
láním bednář. Zemřel v roce 2005. Po 
panu Kalužíkovi převzal předsednictví 
pan Imrich Kotvan, ovšem pouze do 
roku 2008, kdy zemřel. Předsedou se 
stal pan Josef Štefl ovič, poté pan Josef 
Hřebačka a od roku 2012 až doposud 
pan Jan Sukup. 

V současné době má spolek 24 čle-
nů.  Letos zemřeli dva zasloužilí členo-
vé – pan Josef Štefl ovič a pan František 
Helešic. Čestnými členy spolku ve věku 
nad 80 let jsou Pavel Matoušek, Miro-
slav Polach, Oldřich Kostrhún a Vojtěch 
Frýdek. Před pěti lety bratrstvo s potě-
šením uvítalo nové mladé členy – Mar-
ka Dvořáčka, Martina Tichého a Martina 
Kvasnovského. Od té doby, ale bohužel 
nepřišel nikdo další. Aktivních nosičů je 
nyní pouze 16 a zbytek bratrů je starších 
70 let, ze zdravotních důvodů již nejsou 
aktivní. 

Spolek se účastní pohřbů církev-
ních i civilních, spolupracuje s pohřeb-
ní službou Pelikán. Pozůstalí se mohou 
přes tuto pohřební službu domluvit 
na možnosti pohřbu s Bratry Arimatej-

skými. V kostele je při pohřbu potřeba 
devět bratrů, šest se věnuje rakvi, dva 
nesou vedle rakve lampy a v čele průvo-
du se nese křížek. Při pohřbu z obřadní 
síně, při kremaci, je potřeba pět bratrů. 
V čele se nese černý prapor a čtyři no-
siči uloží rakev do auta v obřadní síni. 
Členové příležitostně také vypomáhají 
v okolních obcích Hrušky, Týnec, Kosti-
ce, Tvrdonice, Dubňany. V roce 2015 byl 
Městysem Mor. Nová Ves zakoupen vo-
zík, který slouží k převozu zemřelého a 
bratrům jejich práci velmi usnadnil. Dří-
ve se nosili zemřelí na márách, to bylo 
ovšem náročné, neboť bratři by měli 
mít při tomto způsobu nošení stejnou 
výšku.

Pánové J. Sukup i J. Maděřič se shod-
li, že by bylo potřeba přijmout nové 
členy do svých řad. Městys se k přání 
obou pánů připojuje, neboť se jedná o 
činnost bohulibou, velmi záslužnou a 
jedinečnou – v širokém dalekém okolí 
nenajdete podobnou. Važme si jí tedy 
a přejme, aby spolek bratří ochotných a 
dobrovolných nezanikl a ve svém poslá-
ní pokračoval dále. 

Za městys Petra Frýdková

Vážení spoluobčané,

děkujeme Vám za aktivní přístup k třídění odpadu 

a za pomoc s údržbou veřejné zeleně v letošním roce.

Přejeme Vám krásné prožití vánočních svátků a do nového roku

 hodně zdraví, štěstí a osobních úspěchů.

Služby Moravská Nová Ves, příspěvková organizace

Služby Moravská Nová Ves, p.o.

Svoz komunálního odpadu je přesunut 

z úterý 24.12.2019 na pondělí 23.12.2019.
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Informace z obecní knihovny
Mílovými kroky se blíží konec roku 

2019 a s ním i další rok mého působení 
v obecní knihovně. Trošku mě přepadá 
nostalgie, když vidím, jak ten čas utíká. 
Děti, které na dopoledne v knihovně 
chodily s rodiči, jsou dnes školáci, kteří 
už si knížky na čtení vybírají sami. Ale 
na druhou stranu mne velice těší, že pro 
dobrou knihu si do naší knihovny pravi-
delně chodí malí i velcí čtenáři a že jim 
mám stále co nabídnout.      

Jenom za poslední tři měsíce přibylo 
do knihovny asi 100 nových knih. Dva-
krát jsem obměnila knihy z výměnného 
fondu. A také proběhlo několik akcí. 
Byly za mnou děti z naší mateřské ško-
ly. Všechny děti si zasoutěžily, zacvičily 
a samozřejmě prohlédly knihy, které 
jim naše knihovna nabízí. Od letošního 
podzimu jezdím také pravidelně obmě-
ňovat knihy na DPS. Dříve tuto službu 
obyvatelům DPS nabízela s semnou ve 
spolupráci sociální pracovnice. Doufám, 
že v novém roce se s obyvateli DPS se-
tkám i na krátkém posezení, abych zjis-
tila, co rádi čtou.  Společně se základní 
školou jsme opět vstoupili do literár-
ního projektu, letos s názvem: „Babi, 
dědo, prosím, vzpomínej“ Žáci na dru-
hém stupni budou psát slohovou práci, 
která by měla vycházet ze vzpomínek 
pra, prapra rodičů, tetiček, strýčků nebo 
jiných pamětníků. Touto cestou Vás pa-
mětníky, prosím, o pomoc a nějakou tu 
vzpomínku, když se na Vás naši školáci 
obrátí. Vzpomínky mohou být na Vaše 
školní léta, na příběhy z dětství, ze za-
městnání nebo jen tak ze života. Nej-
lepší práce se opět objeví v některém 
vydání zpravodaje v roce 2020.    

Od 19. listopadu probíhal také pra-
videlný předvánoční prodej nových 
levných knih, které určitě udělají radost 
pod stromečkem. Vybírat se opět dalo 
z knih pro dospělé, křížovek a jiných 
luštěnek a hlavně pro děti byla nabídka 
široká od leporel až po hodnotné ency-
klopedie. 

Měly proběhnout ještě nějaké dal-
ší besedy a akce, ale protože i naše 
knihovna si zaslouží vylepšení, tak pra-
videlné setkání s nejmenšími dětmi a se 
školní družnou jsem musela posunout 
do nového roku, jelikož se nově ob-
kládají toalety a umyvárna. Zase bude 
knihovna pěknější. Samozřejmě za 
zlepšování prostředí naši knihovny mu-
síme poděkovat úřadu městyse a všem 

zastupitelům, kterým není jedno, v ja-
kém prostředí se naši čtenáři pohybují.  

Práce v knihovně je stále dost, i v no-
vém roce 2020 se těším na své čtenáře 
a také chystám spoustu dalších akcí v 
knihovně, budu se potkávat s dětmi i 
dospělými, obnova knižního fondu no-
vými tituly je samozřejmostí a doplně-
ní knih z výměnného fondu v Břeclavi 
bude také pravidelně probíhat. Jenom 
upozorňuji, že knihovna bude od 23. 12. 
2019 do 6. 1. 2020 zavřená. Na své čte-
náře se tedy těším v úterý 7. ledna 2020 
od 15:00 do 18:00 hodin.  

Všechny další informace o knihov-
ně se můžete dozvědět na webových 
stránkách: mnves.knihovna.cz. Pokud 

mi chcete psát nebo se na něco zeptat, 
budu se těšit na Vaši korespondenci na 
emailu knihovny: mnvesknihovna@se-
znam.cz. Jenom do předmětu, prosím, 
pište: čtenář, abych Váš dotaz ve spous-
tě reklamní pošty našla.  Popřípadě mi 
můžete telefonovat nebo psát na mo-
bil: 774 600 052.

Ráda bych všem svým čtenářům, ale 
i ostatním občanům, popřála klidné a 
šťastné prožití vánočních svátků a hod-
ně zdraví a rodinné pohody během ce-
lého roku 2020. 

Těším se na všechny své pravidelné, 
ale i příležitostné a nové čtenáře i v roce 
2020. 

Knihovnice Xenie Bezchlebová
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Činnost zastupitelstva městyse
6. veřejné zasedání zastupitelstva  26.9.2019 

Zastupitelstvo městyse schválilo:

- nákup to pozemků parc. č. 1717/100 
o výměře 671 m2, označený jako 
orná půda, parc. č. 1482/140 o vý-
měře 66 m2 v  k.ú. Moravská Nová 
Ves za cenu 147 400,- Kč, kdy nákla-
dy s převodem nese kupující.

- rozpočtové opatření č. 6/2019. 
Rozpočtové příjmy ve výši 50  316 
200,- Kč budou po navýšení o 
1  185 100 činit 51  501 300,- Kč. 
Rozpočtované výdaje ve výši 
56 865 100,- Kč budou po navýšení 
o 2 776 000,- Kč činit 59 641 100,- 
Kč. Do financování bude zapojen 

zůstatek na bankovním účtu ve 
výši 8 139 800,- Kč.  

- zavedení příspěvku na stravování 
uvolněných zastupitelů ve formě 
stravenek.  

- dodatek veřejnoprávní smlouvy 
o zajišťování výkonů úkolů podle 
zákona o obecní policii ze dne 
28.1.2016 mezi Městysem Moravská 
Nová Ves a obcí Týnec.  

- dodatek veřejnoprávní smlouvy 
o zajišťování výkonů úkolů podle 
zákona o obecní policii ze dne 
28.1.2016 mezi Městysem Moravská 
Nová Ves a obcí Hrušky.  

Zastupitelstvo městyse zrušilo: 

- své usnesení č. 8/4/2019 ze dne 
21.5.2019. 

Zastupitelstvo městyse neschválilo: 

- rozdělit usnesení o rozpočtovém 
opatření č. 6 na dvě usnesení. Zvlášť 
bude hlasováno o výdaji „Rekon-
strukce budovy 117“.

Zastupitelstvo městyse vzalo na vě-
domí: 

- Zprávu kontrolního výboru Zastupi-
telstva městyse Moravská Nová Ves 
č. 2/2019.

Činnost rady městyse

17. chůze rady 10.9.2019

Rada městyse schválila:

- Mateřské škole Moravská Nová 
Ves přijmout přislíbený dar ve výši 
4.000,- Kč od firmy Hantály Velké 
Pavlovice a.s. za umístění v soutěži 
ve sběru papíru. Peněžité dary bu-
dou použity na nákup pomůcek pro 
předškolní výchovu.

- zavedení stravenek pro zaměstnan-
ce Úřadu městyse Moravská Nová 
Ves.

- žádost Úřadu městyse Moravská 
Nová Ves o odpis nedoplatků za 
svoz komunálního odpadu podle 
§ 158 z.č. 280/2009 Sb. Daňového 
řádu.  Celková požadovaná částka 
k odpisu činí  7 725,- Kč..

- přerušení provozu mateřské školy a 
školní jídelny od pondělí 23. prosin-
ce 2019 do 3. ledna 2020.

Rada městyse vzala na vědomí:

- oznámení Mateřské školy Moravská 
Nová Ves o ukončení stravování pro 
zaměstnance Úřadu městyse Mo-
ravská Nová Ves od 1.10.2019.

- žádost  o přidělení obecního bytu.
- Oznámení o konání akce přístup-

né veřejnosti, které podal SH ČMS 
Sbor Dobrovlných Hasičů Moravská 
Nová Ves. Jedná se o soutěž TFA 
mladého hasiče, která proběhne 

dne 21.9.2019 od 8.00 do 16.00 ho-
din a areálu měšťanky. 

Rada městyse doporučuje Zastupi-
telstvu schválit:

- uvolnění částky 100  000,- Kč na 
opravu kamenného kříže na hřbi-
tově. 

18. chůze rady 27.9.2019 

Rada městyse schválila:

- záměr pachtu zemědělských po-
zemků v  majetku městyse, dle se-
znamu v příloze zápisu. 

19. schůze rady 7.10.2019

Rada městyse schválila:

- dodatek č. 3 ke smlouvě č. 
PS16000233 mezi Městysem Mo-
ravská Nová Ves (odběratel) a Vo-
dovody a kanalizace Hodonín a.s., 
Purkyňova 2933/2, Hodonín (doda-
vatel).  Smlouva se rozšiřuje o od-
běrné místo č. 181-404-0, hydranto-
vý nástavec. 

- Základní škole Moravská Nová Ves 
vyřadit drobný dlouhodobý maje-
tek dle přílohy.

- poskytnutí finanční podpory ve výši 

5000,- Kč spolku Kočky SOS, Bezru-
čova 34, Hodonín na kastrace, vete-
rinární péči a krmivo pro opuštěné 
kočky nalezené v  katastru Městyse 
Mor. Nová Ves, které jsou přijímány 
do útulku.

- nabídku společnosti Centropol 
energy a.s., Vaníčkova 1594/1, Ústí 
nad Labem, na dodávku elektrické 
energie pro rok 2020 pro městys 
Moravská Nová Ves, Základní ško-
lu Moravská Nová Ves,  Mateřskou 
školu Moravská Nová Ves, Služby 
Moravská Nová Ves, p.o. Cena před-
pokládaného objemu dodaných 
energií je 463 920,- Kč.

- zrušení výběrové řízení na dodávku 
zemního plynu. 

Rada městyse vzala na vědomí:

- oznámení Mateřské školy Moravská 
Nová Ves o změně financování části 
úvazku kuchařky. Nebude financo-
ván z  doplňkové činnosti, jako do-
posud, ale z příspěvku na provoz.

- žádost o přidělení obecního bytu.
- materiál Městské knihovny Břeclav 

- Veřejné knihovny regionu Břeclav-
ska v roce 2018 – přehled o činnos-
ti.

- Oznámení o konání akce přístup-
né veřejnosti, které podal SH ČMS 
Sbor Dobrovolných Hasičů Mo-
ravská Nová Ves. Jedná se o burzu 
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dětského oblečení, která proběh-
ne od 9.10.2019 od 14.00 hod. do 
12.10.2019 do 12.00 hod. v  místní 
sokolovně.    

- záznam Mateřské školy Moravská 
Nová Ves o provedení prověrky na 
stavem BOZP 2019.

Rada městyse neschválila:

- záměr prodeje pozemku p.č. 3903/8 
v k.ú. Moravská Nová Ves o celkové 
výměře  777 m2. 

Rada městyse nedoporučuje zastu-

pitelstvu městyse:

- prodat pozemek p.č. 3903/8 v  k.ú. 
Moravská Nová Ves o celko-
vé výměře  777 m2. 

20. schůze 

rady 4.11.2019

Rada městyse schválila:

- dodavatele pro dodávku 
zemního plynu do budov 
městyse pro rok 2020, a to 
společnost Český Energe-
tický Dodavatel a.s. s nabíd-
kovou cenou 506.805,50 Kč 
bez DPH.

- smlouvu o dílo č. 171019 
mezi Městysem Moravská 
Nová Ves a Vykoukalem Ji-
řím. Předmětem smlouvy 
je realizace díla: Oprava ka-
menného sv. kříže na hřbi-
tově. Cena díla je 50.000,- Kč 
bez DPH. 

- smlouvu o vytvoření a veřej-
ném nedivadelním provo-
zování uměleckého výkonu 
formou koncertu s  názvem: 
Trio Inflagranti s  kapelou 
mezi Městysem Moravská 
Nová Ves (objednatel) a 
Agentura Petřinová s.r.o., 
Pod Zámkem 225, 252 62 
Statenice. smlouvu o vytvo-
ření a veřejném nedivadel-
ním provozování umělecké-
ho výkonu formou koncertu 
s  názvem: Děda Mládek 
Illegal Band mezi Městysem 
Moravská Nová Ves (objed-
natel) a Agentura Petřinová 
s.r.o., Pod Zámkem 225, 252 
62 Statenice. 

- dodatek č. 1 ke smlouvě o 
příspěvku na spolufinanco-
vání sítě sociálních služeb 

ORP Břeclav pro rok 2019 mezi Měs-
tem Břeclav (příjemce příspěvku) a 
Městysem Moravská Nová Ves (po-
skytovatel příspěvku). Předmětem 
dodatku je upřesnění statistických 
údajů o počtu obyvatel.

- pokácení stromu na pozemku 
parc.č. 804 v k.ú. Moravská Nová Ves 
před pozemkem parc.č. 913 v důvo-
du vybudování nového sjezdu. 

- pokácení stromu na pozemku 
parc.č. 64/1 v  k.ú. Moravská Nová 
Ves před pozemkem parc.č. 93 
v  důvodu vybudování parkovacího 
stání.

Rada městyse vzala na vědomí:

- oznámení Slováckého krúžku Mo-
ravská Nová Ves, z.s. o konání akce 
přístupné veřejnosti – Dívčí vínek, 
dne 9.11.2019 do 19.00 hodin do 
03.00 hodin dne následujícího. 

- žádost o pronájem obecního bytu 
- vyrozumění Krajského soudu 

v  Brně o možnosti uplatnit práva 
osoby zúčastněné na řízení ve věci 
žaloby proti rozhodnutí Krajského 
úřadu Jihomoravského kraje
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Mateřská škola

Podzim v mateřské škole
Letošní podzim jsme pro děti připravili 

pestrý program. Kromě již tradičního dý-
ňování a drakiády na děti čekalo také ma-
lování s výtvarnicí Mgr. Boženou Uhrovou. 
V každé třídě malovaly děti s paní Uhrovou 
na velké plátno obraz s podzimní témati-
kou. Děti si mohly vyzkoušet nové výtvar-
né techniky, všichni si pak obraz dotvořili 
podle svého. Děti si malovaly stromy a 
podzimní krajinu nebo také dýně. Každá 
třída se tak může pyšnit svým uměleckým 
dílem. 

V podzimním tvoření jsme pokračova-
li i s další návštěvou v MŠ – naše pozvání 
přijali manželé Jitka a Pavel Hutěčkovi, 
kteří přijeli až z Želechovic nad Dřevnicí 
se svými výrobky ze dřeva. Pan Hutěčka 
jako šikovný řezbář vyrábí krásný dřevěný 
nábytek pro panenky, kočárky, zvířátka 
a mnoho dalších dekorativních předmě-
tů. Jeho žena ručně šije peřinky a ostatní 
látkové doplňky. Všechny tyto výrobky si 
děti prohlédly, zejména děvčátkům se lí-

bil nábytek pro panenky. Pro děti to byla 
také příležitost zkusit si pracovat s přírod-
ním materiálem, každý si vyřezal ze dřeva 
pomocí lupínkové pilky tvar listu, hříbku, 
mochomůrky nebo dýně a svůj vlastno-
ručně vyřezaný výrobek si obrousil smir-
kovým papírem. Vznikly tak velmi pěkné 
podzimní dekorace, které jsme si zavěsili 
ve třídě a později si je děti odnesly domů.  
Naším záměrem bylo 
ukázat dětem, jak se 
pracuje s přírodním 
materiálem a také tra-
diční rukodělné doved-
nosti. 

Podzim nám utekl 
jako voda a najednou 
tu byl začátek prosince 
a s ním Mikuláš. S dět-
mi jsme si tvořili čertí-
ky, andílky i Mikuláše. S 
novými nápady na tvo-
ření za námi přijeli i stu-

denti Soukromé střední průmyslové školy 
v Břeclavi, obor grafi cký design, se svojí 
učitelkou Mgr. Boženou Uhrovou.  Pro děti 
byla taková návštěva velmi zajímavá. Jsme 
velmi rádi, že jsme navázali s výtvarnicí 
paní Uhrovou spolupráci a již nyní se těší-
me na jaro, kdy spolu máme domluvenou 
další akci.

  Mgr. Kristýna Hurbanová

Přednáška Mgr. Jiřího Haldy pro rodiče

V lednu 2019 k nám do mateřské školy Mgr. Jiří Halda zaví-
tal poprvé. Je to zkušený a uznávaný lektor, speciální pedagog a 
rodinný terapeut, který se zaměřuje na problematiku výchovy a 
osobnostní zralost dětí. A protože byla jeho přednáška zajímavá 
a dobře hodnocená, pozvali jsme pana Haldu i nyní v listopadu. 

Jeho přednáška pomohla najít odpovědi na řadu otázek - 
jak můžeme výchovou ovlivnit dozrávání mozku našich dětí, 
jaká jsou v tomto procesu klíčová vývojová období,

jak se zorientovat v sociálních a emočních potřebách dětí 
předškolního věku. 

Mgr. Halda přednesené teze opíral nejen o konkrétní po-
znatky ze své praxe, ale i o běžné situace z každodenního života. 
Přednáška byla pro všechny přítomné velmi inspirativní.

O všem, co je v životě důležité a na čem opravdu záleží se 
mohou rodiče dočíst ve dvou knihách „JSI TAM, BRÁCHO?“, „NA-
JDĚTE SI SVÉHO MARŤANA“, které napsal spolu s kolegou Mgr. 
Markem Hermanem. 

Mikuláš, anděl a čert v MŠ
5. prosinec je zasvěcen ve večerních hodinách sv. Miku-

láši, patronovi dětí, který v doprovodu anděla a čerta chodí 
městy a vesnicemi a obdarovává děti sladkostmi a malič-
kostmi. 

Ani letos na naše děti v MŠ tato trojice nezapomněla. 
Přišla v pátek 6. prosince. Jako každý rok byli Mikuláš, anděl 

a čert zvědaví, kdo byl ve školce hodný a jestlipak také něk-
do zlobil. Ve velké mikulášské knize byly hodné děti pochvá-
leny, ale pár jmen se našlo i v knize hříchů. Ale my dobře 
víme, že ve školce žádné velké zlobily nemáme a tak Mikuláš 
přinesl balíčky plné dobrot všem dětem. Děti mu na oplátku 
zazpívaly písničky, pověděly básničky a zatančily.
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Čertovské dovádění
Letos se naše předvánoční setkání s 

rodiči neslo v čertovském duchu. Proměna 
dětí v rozpustilé čertíky byla dokonalá. 

V úterý 10. prosince se podium na so-
kolovně proměnilo v malé „peklíčko“. Ze 
všech koutů vykukoval nezbedný čertík 
nebo čertice, začalo čertovské rejdění. Děti 
z jednotlivých tříd si připravily krátké pás-
mo čertovských písniček a básniček. 

Všichni čertíci si tento den řádně uži-
li - tančili, řádili, pod kotlem topili. Malí 
pekelníci se moc snažili a ukázali, jak jsou 
šikovní. 

Odměnou jim byl velký potlesk od ro-
dičů a sladké pohoštění ve vestibulu v po-
době horkého punče, pekelných tyčinek a 
čertovského perníku. 

Jana Kosíková, učitelka MŠ

V měsíci listopadu, čtyři pondělí po 
sobě, prošla část žáků 1. stupně /1., 2.A 
a 2.B, 3.A a 3.B, 4.A/ zdravotnickým ško-
lením na téma Čtvero ročních období. 
Žáky školila paní Anna Jurkovičová, kte-
rá má na starosti organizaci Červeného 
kříže v Hodoníně.

 V teorii i praxi se seznámili s možnými 
úrazy, které se mohou stát v jednotlivých 
ročních obdobích, jak poskytnout 1.po-
moc, jak zavolat záchranku, jak postupo-
vat při resuscitaci, apod. 

 Žáci ukázali, že jim tato tématika 
není neznámá a rádi se zapojili do prak-
tických činností.

Na závěr žáci z každé proškolené 
třídy dostali Osvědčení. Po novém roce 
se proškolí zbývající část žáků z prvního 
stupně a také žáci z druhého stupně. V 
jarních měsících navážeme na tuto té-
matiku hrou, které se zúčastní kromě 
žáků i další složky  záchranného systému 
- hasiči, policie a zdravotníci. 

Mgr. Jana Komosná

Podzimní sběr papíru 

Děkujeme všem rodičům a prarodi-
čům za podporu svých dětí a vnoučat při 
podzimním sběru starého papíru! Společ-
ně jsme nasbírali přes 8 tun papíru! Vý-
těžek bude již tradičně použitý na školní 
akce a programy pro naše žáky. 

Běh Boba Zháňala

Dne 9.10.2019 jsme se zúčastnili  
21. ročníku Běhu Boba Zháňala v Hruš-
kách. V silné konkurenci jsme v tomto 
štafetovém klání obhájili krásné druhé 
místo. Všem běžcům srdečně blahopře-
jeme! 

Potěšení z krabice! 

Myslíte, že větší radost má ten, kdo 
dostává, nebo ten, kdo daruje? Pokud si 

Základní škola
nejste jistí, zeptejte se dětí naší školy, pro-
tože ty už to určitě ví! Svědčí o tom jejich 
opravdu hojná účast na charitativní akci  
„Krabice od bot“.

Na začátku adventu děti přinesly do 
školy krabice od bot s drobnými dárky, 
které by potěšily jejich vrstevníky, kteří 
trpí hmotnou nouzí. Krabice vlastnoruč-
ně zabalily, aby se pak s přispěním pana 
starosty dostaly k těm, komu byly urče-
ny. 

Vážení rodiče, milé děti, děkujeme 
Vám všem. Vaše dárky rozsvítí oči mnoha 
dětem!
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„Ať mír dál zůstává s touto 

krajinou…“ 

Tato píseň i další známé melodie 
spojené se 17. listopadem 1989 zazní-
valy v pátek před výročím Sametové 
revoluce ve školním rozhlasu. Ve všech 
třídách si žáci se svými vyučujícími 
připomněli a vysvětlili význam tohoto 
státního svátku. A protože současné 
děti školou povinné listopadové udá-
losti nezažily, pomohli jim atmosféru 
před a polistopadových dní zažít i naši 
deváťáci. V převlečení za veksláky, pio-
nýry, demonstranty, ozbrojené složky, 
agenty StB aj. vtáhli své mladší spolu-
žáky do děje, aby pochopili, „co je nej-
krásnější – ta lidská svoboda!“ 

Už tam budem? 

Ptáte se kde? No přece v televizi! 
Na podzim se pětice našich šikovných 
deváťáků zúčastnila v Ostravě ve vít-
kovické hale U6 natáčení televizní 
soutěže Už tam budem?, zaměřené na 
astrofyziku. Ale nešlo tady jen o vědo-
mosti, ale i o zručnost a dobrou fyzič-
ku. A samozřejmě o nezapomenutel-
nou zkušenost s televizním natáčením. 
Děkujeme za  příkladnou reprezentaci 
naší školy (i sami organizátoři soutěže 
si naše soutěžící nemohli vynachválit)! 
I když nakonec Sabině Buškové, Terce 
Pyskaté, Františkovi Tichému, Lukáši 
Netopilíkovi a Lukáši Kroupovi vítěz-
ství o chloupek uteklo, shodli se na 
tom, že to rozhodně stálo za to! 

Srdečně Vás zveme 

na ŠKOLNÍ PLES, 

který se bude konat 

v pátek 7. února 2020

 v místní Sokolovně!

Kolektiv pracovníků základní školy 

Vám přeje pokojné Vánoce 

a do každého dne nového roku

 alespoň jeden malý důvod k radosti!
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Den seniorů a vzpomínky na školu 

Na Den seniorů se na slavnostním 

odpoledni v místní Sokolovně ptali naši 

reportéři z 8. a 9. třídy přítomných ba-

biček a dědečků na jejich vzpomínky na 

školu. Pár milých vzpomínek Vám teď 

přinášíme: 

Facka od učitele nikomu neuškodila!  Paní P. 
A kdyby jedna! Pan H. Byli jsme ve třetí třídě.  A 

bylo to tam, kde je teď školka 
a my jsme tam měli dvě třídy. 
V té době byly Twist a Charles-
ton jako tanec.  A už ta škola 
byla v havarijním stavu a už 
se říkalo, že už se ta třída musí 
spravit. No, a my jsme celá tří-
da začali tančit Twist a  Char-
leston.  Takže já jako předseda 
třídy jsem byla za všechny po 
škole.  Za všecky.          

 Paní V.

Když jsme měli kreslení s panem 
učitelem, tak jsme si museli přinést po-
můcky, jako například ovoce, a kluci to 
ovoce vždycky snědli a neměli co malo-
vat. A pak se na ně pan učitel se vždyc-
ky zlobil.     

Paní G.             

Náš pan učitel měl pravidlo. Když jsme zlobili, 
tak vždy vybral dva, kteří nejvíc zlobili, a ti šli k ta-
buli. A zeptal se jich: „Chceš jelita nebo jitrnice?“  
To bylo metrové pravítko, jitrnice byla rána ostrou 
hranou pravítka a jelita rána tupou. Řekl jim: „Ty 
mu dej dvacet, a aby to bylo spravedlivé, ty mu 
dej taky dvacet.“     

 Pan P.     

Když jsem byl ve druhé třídě, pan učitel onemocněl. A učili 
jsme se jedna půlka do deseti a druhá od deseti do dvanácti. 
Já jsem byl v půlce od osmi do deseti a vždycky jsem zůstal po 
škole až do dvanácti. 

 Pan S.

Pan učitel, který nás 
měl ze zpěvu -já jsem 
hrozný zpěvák, já bru-
čím jako medvěd - tak 
chodil mezi lavicemi a 
vždycky, když šel ko-
lem mě, tak jsem dostal 
smyčcem po hlavě.      

Pan F.Učitel Měrotský nás měl ze včel, to byl takový všudybyl, a 
říká nám: „Zítra si doneste cigaretu, budeme foukat na včely, 
aby nás nepopichaly.“ Tak jsme si přinesli další den cigaretu 
a šli jsme k úlům. Včely, jak nás poprvé uviděly, tak se k nám 
okamžitě slétly. My jsme vytáhli cigarety a pan učitel na nás 
volá. „Musíte to foukat na ty včely, ne na nás, to nepomože!“ 
Tak jsme to foukali všude možně, byli jsme celý žlutí a byla to 
poslední hodina. Pak jsme přišli domů a hned se nás ptali: „Jak-
to, že zvracíš, co ti je?!“ No, a samozřejmě to bylo z těch cigaret, 
o kterých jsme doma říct nemohli.        

Pan A.   

Když jsme nacvičovali na polonézu, dojížděli k nám i žáci 
z Týnce. A na oslavu toho, že už máme hotovou choreografi i, 
jsme je šli vyprovodit až do Týnce. A někdo sehnal lahvinku 
vína. Pro dvacet lidí je jedna láhev nic, to si každý akorát lízl. Ale 
nám to stačilo a byli jsme už tak v náladičce. Potom šli Týnčané 
zase vyprovodit nás do Moravské a tak jsme se vyprovázeli, až 
bylo skoro ráno.        

Paní S.

Já jsem se narodila v roce 
1952 a náš třídní byl pan učitel 
Rychtár. My jsme byli ročník, kte-
rý začínal s polonézou na plese. 
A od té doby se polonéza udr-
žuje.  Na ten ples dodnes ráda 
vzpomínám. 

 Paní S.           

Jednou na Velikonoce, byl jsem asi v 8. třídě, jsme byli s 
kamarády slavit. Trošku jsme popíjeli, no, možná trošku víc. A 
když jsme tak byli u nádraží, tak jsme potkali našeho třídního 
učitele, na kterého jsme začali pořvávat, ať neoxiduje a vypad-
ne. Co by se nám tak mohlo taky stát, že jo? No a další den 
jsme došli do školy a už pelášíme na kobereček k panu řediteli. 
Tam samozřejmě pan třídní! Tak jsme se s ním ještě víc pohá-
dali, a tak se stalo, že jsem dostal dvojku z mravů.          

Pan S.

Jednou došla paní učitelka do třídy a strašně se smála a 
říká: „Děcka, musím vám něco říct. To pan učitel nadával jed-
nomu žákovi za pravopisnou chybu a ten žák mu na to odvětil: 
Mně je to stejně jedno, já jdu na ekonomku a tam budu psát 
stejně na stroji!“       

Paní H.

Já jsem se narodila v roce 1952 a náš třídní byl pan učitel 
Rychtár. My jsme byli ročník, který začínal s polonézou na ple-
se. A od té doby se polonéza udržuje.  Na ten ples dodnes ráda 
vzpomínám. 

 Paní S.

Já jsem chodil na základní školu v Hodoníně a my jsme 
měli pana učitele, který byl shodou náhod náš třídní učitel.  A 
on rád zkoušel chemické pokusy v praxi. No, a ony občas ne-
dopadly úplně nejlépe. Například když jsme zlobili, tak to ne-
zvládl a ono to občas bouchlo!  

Pan G.
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Spolková činnost

Fotbalový klub

V podzimní části fotbalové sezóny jsme se rozhodli 
opravit kabiny na fotbalovém hřišti. V první fázi jsme 
částečně opravili střechu a udělali novou fasádu kabin 
z pohledu od fotbalového hřiště. To se nám podařilo 
díky organizaci Služby Mor. Nová Ves, která tuto částeč-
nou rekonstrukci fi nancovala. Za vstřícný přístup pat-
ří velký dík především místostarostovi Igoru Antalovi. 
Dále jsme díky dotaci z Jihomoravského kraje postavili 
přístřešek u fotbalových kabin, který tu léta chyběl. 

Chtěli bychom popřát všem spoluobčanům pří-
jemné prožití vánočních svátků, hodně zdraví, štěstí a 
rodinné pohody v roce 2020. 

Fotbalisti Moravské Nové Vsi 

Fotbalová přípravka 
Koncem roku bilancujeme i my trenéři. Co se minulý rok 

podařilo, s jakým nasazením chodily děti na zápasy, jaká byla 
nálada v týmu, apod. Jak jsme dopadli v tabulce v uplynulé 
podzimní části sezony 2019/2020 se můžete podívat, výsled-
ky ale nejsou to nejdůležitější. U dětských týmů NEHRAJEME 
NA VÝSLEDKY, ALE PRO RADOST, LÁSKU A VZTAH K FOTBALU 
A POHYBU vůbec, což potvrzují všechny nejnovější trendy a 
studie týkající se trénování dětí. Není důležité, jestli z dítěte 
vyroste profesionální fotbalista, bude hrát fotbal na amatér-
ské úrovni nebo se rozhodne dělat jiný sport. Podstatou je, že 
společně s rodiči u dítěte vytváříme určitý životní styl, kterým 
se bude ubírat. Naše týmy hrají okresní přebor, v podzimní 
polovině sezony 2019/2020 se některé zápasy vydařily dětem 
více a některé méně, celkově si myslím, že podávaly dobré 
výkony i nasazení do hry. Někteří naši hráči z mladší a starší 

přípravky vypomáhají Fotbalovému klubu mládeže Podluží, 
který se reprezentuje v krajském přeboru. Kluci se tak mohou 
konfrontovat s výše postavenými týmy a jsou to pro ně dob-
ré zkušenosti do budoucna. Mladší přípravku jsme přihlásili 
do krajské halové ligy, kdy odehrajeme přes zimu 8 kvalitně 
obsazených turnajů. V této lize máme za sebou už 3 turnaje a 
naši kluci hrají s ligovými týmy rovnocenné zápasy.

Bohužel nemáme tolik dětí, abychom poskládali tým žáků. 
Proto je zde navázaná dobrá spolupráce s FKM Podluží, kteří své 
hráče sváží z okolních obcí, což je velká úleva pro rodiče. Několik 
našich odchovanců v týmu žáků FKM Podluží úspěšně hraje. 

K blížícím se vánočním svátkům přejeme hodně rodinné po-
hody a dětem vysněné dárečky pod stromečkem.

Lukáš Frýdek - trenér

Z V R P Skóre B +/-

1. SK Rakvice 1932 6 5 1 0 94:40 16 7

2. TJ Sokol Charvátská Nová Ves 7 5 1 1 41:32 16 7

3. TJ Sokol Lanžhot 8 5 0 3 55:46 15 3

4. Slavoj Podivín 8 4 0 4 70:62 12 -3

5. FK Moravská Nová Ves 8 4 0 4 70:64 12 -3

6. FKM Podluží 5 2 0 3 28:52 6 -3

7. TJ Velké Bílovice 5 1 0 4 24:35 3 0

8. FK Valtice 5 1 0 4 18:39 3 -3

9. Sokol Hrušky 6 0 2 4 25:55 2 -7

Mladší přípravka – výsledková tabulka podzimní část sezóny 2019/2020
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Starší přípravka – výsledková tabulka podzimní část sezóny 2019/2020

# Z V R P Skóre B +/-

1. TJ Sokol Lanžhot 8 7 0 1 94:34 21 9

2. Sokol Hrušky 4 4 0 0 37:12 12 9

3. SK Rakvice 1932 6 3 1 2 50:42 10 1

4. TJ Velké Bílovice 4 2 1 1 22:12 7 4

5. TJ Sokol Charvátská Nová Ves 7 2 0 5 38:50 6 -3

6. FK Valtice 5 2 0 3 22:40 6 0

7. FK Moravská Nová Ves 6 1 2 3 38:53 5 -10

8. FKM Podluží 3 1 0 2 17:25 3 0

9. Slavoj Podivín 5 0 0 5 24:74 0 -12

Basketbalové zprávy

Blíží se konec roku a to znamená, že 
je polovina soutěže OP II za námi.

Je mi velkým potěšením oznámit 
občanům z Moravské, kteří nechodí 
na basketbal do místní Sokolovny, že 
se držíme na předních příčkách tabul-
ky. Po výhrách doma nad Velkým Me-
ziříčím a velmi silnou Slavií Kroměříž 
jsme jen o skóre na 4. Pozici s bilancí 
7 vítězství a 2 porážky. Ty jsme utrpěli 
od Třebíče a Podolí, které každoročním 
favoritem soutěže.

Obrovský podíl na těchto výsledcích 
má Tomáš Konečný, který je příkladným 
vzorem jak na hřišti, tak především na 
tréninku, kdy dovede strhnout i méně 
nadšené spoluhráče. Průměr vstřele-
ných bodů 22 na zápas mluví za vše.

Stabilní výkony podávají naši přáte-
lé z Velkých Bílovic, jmenovitě je to Ja-
roslav Paul, Radim Osička, Tomáš Tetur 
ze Žižkova Tomáš Příborský a krajánci 
Martin Grof, Vojta Těšínský, Radek Še-
bek.

Mimo Tomáše Konečného podává 
výborné výkony, především v obraně, 
Jiří Zugar. Martin Staněk posunul své 
bodové maximum na 17 bodů,  týmem 
Kroměříže byl důležitým článkem v 
koncovce, kdy proměňoval důležité 
koše z pole. Jiří Víšek se stále motá s 
průměrem 10b./zápas, kdy s Kroměří-
ží odehrál snad nejlepší utkání, co se 
obrany týká. Jakub Duchoslav se po 

zranění dostává do formy, v novém roce 
bude mít víc prostoru ukázat, že je plat-
ným hráčem.

Pracovní vytížení nedovoluje Pavlu 
Sečkářovi nastupovat do utkání, stejně 
je na tom David Pintera s Petrem Frýd-
kem.

V roce 2020 budeme hrát více utkání 
venku. Budeme si tak vážit, pokud v hoj-
ném počtu dorazíte na utkání s Mikulo-
vem a Kyjovem, které budeme vzhle-
dem ke kolizi s plesem obce překládat.

Děkujeme především obci za pod-
poru a možnosti realizace volnočasové 

aktivity na sokolovně. Budu se opako-
vat, ale s panem Antalem je domluva 
vždy krátká, věcná a ještě nebyl jediný 
problém v komunikaci. Děkujeme paní 
uklízečce Táni Imrichové, s ní je taky 
skvělá spolupráce. Díky patří taky panu 
Tomáši Zlámalovi, který se ujal doku-
mentace zápasů na video. A v nepo-
slední řadě děkujeme Vám, lidem, kteří 
se chodí podívat, zakřičet si, podpořit 
nás, vážíme si vaší přízně a doufáme, že 
bude pokračovat!!

Za TJ Sokol Moravská Nová Ves 
Víšek Jiří předseda
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Mažoretky Zuzanky a konec roku

Poslední srpnový den nás čekala ofi ci-
ální „ukončená“, tentokrát v námořnickém 
stylu. Sešli jsme se jako námořníci a ná-
mořnice, společně jsme zhodnotili uply-
nulý soutěžní rok, vyslechli si slovo trenéra, 
a potom už následovala zábava se spous-
tou dobrého jídla a pití.  

Abychom tréninky trošku ozvláštnili, 
posledního října nás čekal trénink hal-
loweenský. Na tréninku jsme se namalo-
vali, proměnili jsme se v příšery ze záhrobí 
a vyfotili se před strašidelně vyzdobeným 
domem v Týnci.

Nezahálíme a teď už pilně trénujeme 
skladby pro následující soutěžní rok, mezi 
které jsme nově zařadili i miniformace s 
náčiním pom-pom (třásně) a budeme se 
snažit, aby nám i příští sezónu na krku za-
cinkaly medaile a věříme, že nové skladby 
přinesou minimálně tolik úspěchů jako ty, 
které jsme měli v roce letošním. 

Na závěr letošního roku nás už jako tra-
dičně čeká vánoční večírek a pokud byly 
mažoretky hodné, tak je pod stromečkem 
čeká nějaký ten malý dáreček. Společně si 
zatancujeme, předvedeme nacvičované 
skladby, čekají nás soutěže, hry a taky oh-

ňostroj, který náš večírek ukončí a přiblíží 
nás tak k nejkrásnějším svátkům, jakým 
bezpochyby vánoční svátky jsou. 

Vůně jehličí, světla svíček a cukroví, to 
vše patří k Vánocům stejně jako vánoční 

atmosféra a vlídné slovo. A proto Vám za 
mažoretky Zuzanky přeji veselé a požeh-
nané Vánoce strávené nejlépe s Vašimi 
nejbližšími.

Zuzanky 

Modelářský kroužek

MODELÁŘSKÝ   KOŠT  7.12.2019  V 

UHERSKÉM  HRADIŠTI

Již od roku 2017 se naši modeláři 
zúčastňují soutěže zvané „Modelářský 
košt“ konané v Uherském Hradišti, kte-
rá se koná vždy na konci listopadu nebo 
na začátku prosince. Letošní datum bylo 
stanoveno na sobotu 7.12.2019. Soutěž 
byla vyhlášena jak pro plastikové, tak 
pro papírové modely a určena pro žáky 
ZŠ, SŠ i seniory. Po předchozí elektronic-
ké registraci modelů oba vedoucí mo-
delářského kroužku p. Čech i p. Macinka 
brzy ráno v sobotu 7.12. naložili krabice 
s modely do auta a vyjeli. V Uh. Hradišti 
v tělocvičně SŠPHZ už byly připraveny 
stoly s označením modelářských kate-
gorií. Oba vedoucí naaranžovali modely 
do příslušných kategorií a po 9. hodině 
se dala porota do práce na hodnocení. 
V posledních pár letech se začala zvy-
šovat úroveň modelů, jsou uplatňovány 
nové model. postupy a tak postavit jen 
model letadla nebo techniky už  nestačí 
na dobré umístění. Je třeba na modelu 
odkrytovat motory, podvozky, vybavení 
kabin je nutností umět používat model. 
techniky jako je wash, modulace barev 

atd., to začíná být cesta k úspěchu. Že 
mladí modeláři p. J. Čecha toto zvláda-
jí je jejich velké plus. Totéž ovšem platí 
pro papírové modeláře, že čistota spojů 
a lepení je alfou-omegou jejich úspě-
chu, jak potvrzuje jejich vedoucí p. P. 
Macinka.V soutěži jsme nebyli jen my 
ale i modelářské kluby z Uh. Hradiště, 
Kelče, Zlína, Lednice, Hodonína, Slavi-
čína apod., tedy konkurence jak hrom. 

Že se naši mladí modeláři a modelářky 
(děvčata se stále víc objevují i ve vý-
sledkových listinách) v této konkurenci 
opět neztratili, je dobrou vizitkou práce 
jich samotných a hlavně jejich vedou-
cích. Tak tedy ukažme si výsledky:

V kategorii Letadla 1/72: 
1. místo Václav SALAJKA  s F-100D, 

2. místo Natálie HALOUZKOVÁ s Kolek-
ce italských letadel, 4. místo Petr POŠA 
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s F-117 a 5. místo Vojtěch KALUŽÍK s Su-27.
V kategorii Letadla 1/48: 3. místo 

Ondřej LANO s La-5, dále získal 4. A 5. 
místo s Me 262 a Avia B.534, 6. a 7. mís-
to získal Zbyněk JAGOŠ s modely Bf.109 
a Jak-7.

V kategorii Žáci – dioramy jsme 
ukázali, že toto je naše parádní disciplí-
na. Ze šesti přihlášených je jich všech 
6 v první desítce! To je úspěch!

V kategorii Žáci – dioramy:  1. mís-
to Vojtěch KALUŽÍK s A jitra jsou zde 
tichá…, 2. místo Václav SALAJKA s KP-
42, 3. místo František ZUGAR s GMC Wa-
ter tank truck, 4. místo Petr ONDRÁK, 
5. místo Václav SALAJKA, 7. místo Petr 
ONDRÁK.

V kategorii Bojová technika získal 
Petr ONDRÁK 8. místo s Sd.Kfz.167. Ve-
doucí kroužku J. Čech získal v kategorii 
Senioři – dioramy 9. a 10. místo, v kate-
gorii boj. technika byl pátý, sedmý a de-
vátý.

Jako další v pořadí byli hodnoceni 
papíroví modeláři, a to velmi úspěš-
ně! V  kategorii papírové stavby získala 
Adélka ČECHOVÁ  2. místo za chaloupku 
na kuř.nožce, 4. a 5. místo  s měšťanskou 
a vesnickou světnicí, žákyně Zuzanka 
KUŘIMSKÁ byla šestá. V kategorii pa-
pírová technika získal 2. místo Adam 
NOVOTNÝ a 3. místo žák Jan VESELKA. 
Ocenění dostal 
i  vedoucí kroužku 
papírových mo-
delářů p. Macinka 
s  modelem Kiro-
vec. Všichni oceně-
ní získali diplomy, 
věcné ceny a vol-
nou vstupenku do 
Leteckého muzea 
v  Kunovicích. Gra-
tulujeme!

Znovu opakuji 
– úspěch se nerodí 

na výstavách a soutěžích – ten se rodí 
pečlivou a poctivou prací na modelu! 
Tam je základ úspěchu – na soutěži se 
jen sbírají body!

Neoveští modeláři, ať plastikoví 
nebo papíroví přejí všem občanům klid-
né a hezké Vánoce a úspěšný rok 2020.

Vedoucí plastikových modelářů při ZŠ 
v M.N.Vsi Jaroslav Čech

Z činnosti hasičů

Podzimní soutěžní sezóna začala našim mladým hasičům na 
domácí půdě při závodu v TFA  „Nejsilnější hasič přežije”. Dne 21. 
září se do areálu sportoviště základní školy, sjelo rekordních 105 
závodníků se svými doprovody z tří okresů JMK.  A protože je 
to soutěž jednotlivců a naše děti se zúčastnili v hojném počtu, 
nesmím zapomenout jejich umístnění:

Kategorie mladší dívky – věk 7 – 10 let

Linda Žajdlíková – 1. místo
Adéla Čechová – 2. místo
Kategorie starší dívky – věk 11 – 14 let

Lucie Žajdlíková – 6. místo
Klára Čechová – 7. místo

Kategorie mladší kluci – věk 7 – 10 let

Jiří Paník – 6. místo
Tomáš Kavan – 14. místo
Rostislav Podlaha – 22. místo
Kategorie starší kluci – věk 11 – 14 let

Denis Zezula – 8. místo

Všem závodníkům a jejich vedoucím patří poděkování za 
vzornou přípravu a reprezentaci domovských sborů. 

Nemalé poděkování patří také všem rozhodčím, technické 
četě závodu, rodičům a přátelům našeho sboru při pomoci jak 
s přípravou, tak s hladkým průběhem celé soutěže.

V první řadě patří poděkování naší obci a jmenovitě vyzdvi-
huju pana místostarostu Ing. Igora Antala za účast na slavnost-
ním zahajovacím nástupu a za jeho povzbudivá a vřelá slova – 
moc děkujeme a vážíme si toho.

Podzimní soutěžní sezónu jsme zakončili účastí ve hře Pla-
men, která se konala 12. 10. 2019 v Poštorné.

Do závodu požárnické všestrannosti a štafety požárních 

dvojic se zapojilo 1 družstvo kategorie mladší a 1 družstvo kate-
gorie starší.  Umístněním našich mladších na 8. místě a starších 
na 4. místě nás vedoucí utvrdilo v tom, že ta práce za to stojí a 
děti si zaslouží obrovskou pochvalu. 

Podzim roku 2019 nebyl jen o účasti na soutěžích, ale i o po-
řádání akcí našim sborem. První takovou byla již tradiční „soutěž 
s dráčkem Hasíkem aneb hasičská drakiáda”, konaná 13. 10. 2019 
na „Prtiši”. 

Odměnou pro členy je každoroční sportovně-kulturní sou-
středění, letos od 26. 10. – 30. 10. 2019 nás odjelo 21 do rekre-
ačního střediska Prudká u Tišnova. Navštívili jsme město Tišnov, 
hrad Pernštejn a navštívili jsme kamarády hasiče v sousedních 
vesnicích. Pět podzimních dnů jsme si užili všichni a i na zábavu 
došlo. Odpočinek byl pro nás dárkem.

Také další akce s názvem „Strašidýlkování aneb hasičský hal-
loween” se konala 3. 11. 2019, věříme, že se všem dětem i rodi-
čům líbila. Poděkování patří našim maminkám mladých hasičů, 
které nám pomohly se zajištěním malého občerstvení a účastí 
v maskách při hrách.
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Vánoční rady hasičů aneb na co si dát zejména pozor

Adventní věnce

Adventní věnce plněné pilinami a bez 
nehořlavých podložek jsou určeny pouze 
k dekoraci a svíčky na nich bychom nikdy 
neměli zapalovat. Rizikové jsou i věnce, 
kde není dostatečně připevněný držák 
pod svíčku nebo je kolem svíčky příliš 
mnoho chvojí. Každý prodávaný výrobek 
by měl být opatřen návodem k použití, ve 
kterém se lze dozvědět, jak s předmětem 
bezpečně zacházet.

Svíčky a prskavky

Hořící svíčky a prskavky jsou ote-
vřeným ohněm a proto bychom je v 
domácnosti nikdy neměli nechávat 
bez dozoru. Při odchodu z místnosti je 
nutné všechny řádně uhasit. Ve vzdá-
lenosti 10 cm od plamene svíčky může 
být teplota až 200 °C, což stačí k zapále-
ní papíru, plastu či textilií.  Hořící svíč-
ku umísťujeme na stabilní nehořlavou 
podložku. Svíčka musí stát v dostateč-
né vzdálenosti od hořlavých materiálů 
(jako jsou záclony a potahy), nesmí se 
pokládat do průvanu nebo do polic 
ve skříňkách. Rizikovým faktorem jsou 
malé děti a zvířata, které mohou hořící 
svíčku převrhnout.

Prskavky používáme jen nad nehořla-
vým povrchem a při použití je držíme stra-
nou od těla. Nikdy nevdechujeme kouř z 
prskavek, který je zdraví škodlivý. Před ulo-
žením do komunálního odpadu prskavky 
zchladíme, např. namočením do nádoby s 
vodou nebo zapíchnutím do sněhu.

Elektrické vánoční dekorace

Světelné řetězy a jiné elektrické vánoč-
ní dekorace nakupujeme v kamenných 
obchodech a kontrolujeme, zda byly cer-
tifi kovány pro český trh. Vždy dodržujeme 
návod k použití. Důležité jsou informace: 
do jakého prostředí je výrobek určen, jak 
dlouho smí být v provozu (svítit) a jaký je 
jejich maximální příkon.

Pečení a vaření

Ani plamen plynového sporáku není 
možné nechat bez dozoru. Zejména při 
smažení dbáme zvýšené opatrnosti, aby 
nedošlo ke vznícení potravin na pánvi. 
Pokud se tak stane, nikdy nehasíme hor-
ký olej vodou! Doporučený postup je: vy-
pnout přívod energie, zakrýt pánev poklicí 
či plechem a oheň bez přístupu vzduchu 
nechat uhasnout.

Vytápění

Mnoho požárů v domácnostech v zim-
ním období vzniká kvůli neopatrnému 
zacházení s topidly a zanedbáním péče o 
komíny. K topení používáme výhradně to-
pivo určené pro dané topidlo a oheň nikdy 
nezapalujeme pomocí vysoce hořlavých 
látek, např. benzinu.  V okolí topidla neu-
mísťujeme hořlavé látky, jako je dřevo či 
papír. Popel ukládáme na bezpečné místo.

Nejvíce požárů komínů způsobují ne-
vyčištěné saze v komíně. Mezi další pří-

činy patří nevhodná konstrukce komína, 
zazděný trám v komíně a spáry v komíně. 
Komíny je nutné pravidelně čistit a nechat 
zkontrolovat odborníkem. 

Zábavní pyrotechnika

Nakupujeme pouze zábavní pyrotech-
niku uváděnou legálně na český trh, která 
obsahuje návod výrobce k použití a certifi -
kační značku. Doma zábavní pyrotechniku 
uložíme na suchém místě, ne v blízkosti 
krbu či jiného otevřeného ohně, kde by 
mohlo dojít k její iniciaci. S pyrotechnikou 
manipulujeme tak, abychom neohrozili ži-
vot a majetek svůj ani nikoho jiného, nejlé-
pe na volném prostranství minimálně 100 
metrů od nejbližšího obydlí.

Zimní měsíc prosinec je věnován i v kroužku mladých hasi-
čů adventu. Výrobky jste si mohli ať prohlédnout nebo zakou-
pit při vánočním jarmarku. Maminky nám napekly výborné 
vánoční cukroví a také byl připraven vánoční punč. Výtěžek 
z prodeje je použit na nákup mikulášských balíčků pro mladé 
hasiče.

Ve čtvrtek 5. 12. navštívil všechny mladé hasiče v  jejich 
domovech Mikuláš s doprovodem, a i letos se ukázalo, že tato 
návštěva nese dle tvrzení rodičů své ovoce a děti se polepšují.

Novinkou našeho sboru v  pořádaných akcích bylo spoje-
ní s mažoretkami Zuzankami. Společná veřejná akce nazvaná 
Mikulášská párty, se konala 7. 12. v sokolovně. Zábavné odpo-
ledne plné tanečků a her pro děti byla ukončena příchodem 
Mikuláše, Anděla a tří čertů. Bezmála 40 dětí společně secvičili 
pro Mikuláše taneček a každé dítko předneslo Mikuláši básnič-
ku.  Za odměnu jim  Anděl rozdal balíčky – jistě plné dobrot a 
překvapení. 

Vánoční besídkou za-
končíme společně tenhle 
moc povedený rok, děti si 
odnesou jistě i dárečky od 
hasičského ježíška a s bříš-
ky plnými vanilkových ro-
hlíčků, perníčků a jiného 
vánočního cukroví se roze-
jdeme domů a potkáme se 
až v novém roce 2020.

Tímto bych Vám všem 
chtěla za náš sbor dob-
rovolných hasičů popřát 
klidné svátky vánoční a do 
tohoto nového roku vstup 
tou správnou nohou.

Za SDH Iva Podlahová
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Co dělat v případě požáru

1. Pokud dojde k požáru, je nutné zacho-
vat klid. Nejprve zachraňujeme život a 
zdraví své a svých nejbližších, teprve 
potom zachraňujeme majetek.

2. Požár co nejdříve oznámíme hasičům 
prostřednictvím tísňové linky 150 či 
112. 

3. Jestliže je to možné, snažíme se požár 
uhasit nebo zabránit jeho dalšímu ší-
ření. Využijeme k tomu hasicí přístroj 

nebo hydrant na chodbě. Elektrické 
přístroje je nutné před hašením vypojit 
z elektřiny. Elektrické přístroje se nikdy 
nehasí vodou ani pěnovými hasicími 
přístroji.

4. Při pohybu v zakouřeném prostoru se 
držíme při zemi a dýchací cesty si chrá-
níme navlhčenou textilií.

5. Pokud se v hořícím objektu nachází 
více osob, varujeme ostatní a snažíme 
se jim pomoci do bezpečí. 

6. Každý požár, i uhašený vlastními pro-
středky, je nutno bezodkladně nahlásit 
hasičům a do příjezdu vyšetřovatele 
požárů nic neuklízet. Za neohlášení 
požáru hrozí občanům pokuta až do 
výše 25 000 Kč. Bez potvrzení o požáru 
a jeho příčině pojišťovny pojistné plně-
ní nevyplácí nebo výrazně krátí.

Krásné vánoční svátky bez zbytečných 
komplikací a požárů Vám přejí Hasiči. 

Kulturní kalendář 2020

18. ledna Ples Městyse / Městys 

25. ledna Krojový ples / Slovácký krúžek 

7. února  Školní ples / Základní škola

9. února Dětský karneval / RK Brouček

29. února Zimní procházka vinohrady / Vinaříček

7. března Sportovní soutěž pro mladé hasiče / Sbor dobrovolných hasičů

14. března Neoveská zelňačka / Restaurace U Sečkářů

11. dubna Velikonoce a víno / Vinaříček

11. dubna Semifi nálové kolo MČR v mažoretkovém sportu / Mažoretky Neonky

18. dubna Chovatelská výstava trofejí / Českomoravská myslivecká jednota

18. dubna Jarní otevřené sklepy / Vinařský spolek

19. dubna TFA železný hasík - sportovní soutěž pro mladé hasiče / Sbor dobrovolných hasičů

1. května Den lidových řemesel / Městys 

9. května Moravská v růžovém / Vinaříček

16. května Neoveský gurmán

5. července Letní otevřené sklepy / Vinařský spolek

25. července Hodovní otevřené sklepy / Vinaříček

25.-28. červenec Svatojakubské hody / Slovácký krúžek

12. září Slavnost VINOBRANÍ / Městys 

19. září Guláš fest / Restaurace U Sečkářů

26. září Václavský burčákový pochod / Vinaříček

24. října Víno a dýně / Vinaříček

28. - 31. říjen Výstava modelů - vlaky, vláčky, mašinky / Modelářský kroužek

1. listopadu Strašidýlkování aneb hasičský halloween / Sbor dobrovolných hasičů

7. listopadu Podzimní otevřené sklepy / Vinařský spolek

19. listopadu Setkání seniorů / Městys 

6. prosince Slavnostní rozsvícení vánočního stromu a mikulášský jarmark / Městys s místními spolky

12. prosince Adventní koncert Jatelinky / DFS Jatelinka

26. prosince Žehnání vína / Městys

31. prosince

v 18.00 hodin
Silvestrovský ohňostroj / Městys 
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Fotogalerie z uplynulých akcí

Setkání seniorů

setkání seniorů

Návštěva knihovny

Jatelinka v Bzenci
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Setkání seniorů

Setkání seniorů
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Fotogalerie z uplynulých akcí

Mikulášský jarmark 

Tvorba mladých modelářů

Mikulášská nadílka na fotbalovém tréninku

Mikulášský jarmark 

Mikulášský jarmark 

Hasičská soutěž TFA




